
 

 

PROTOKÓŁ z XLVIII posiedzenia Rady do Spraw Cyfryzacji, które odbyło 

się 27 marca 2023 roku, o godzinie 13:00 w Kancelarii Prezesa Rady 

Ministrów. 

Spotkanie z Panem Ministrem Januszem Cieszyńskim w związku z zakończeniem 

obecnej kadencji Rady, przyjęcie sprawozdania z działalności Rady w kończącej się 

kadencji, dyskusja nad tematami dla Rady w następnej kadencji. 

Ze względu na zakończenie obecnej kadencji Rady Pan Przewodniczący poprosił członków 

Rady o dyskusje na wszystkie tematy, jakimi członkowie Rady są zainteresowani. 

Pan Minister nawiązując do poruszonej tematyki regulacji w zakresie bezpieczeństwa 

aplikacyjnego jak i organizacyjnego wskazał, że polityka bezpieczeństwa każdego urzędu 

mówi, że zakazane jest korzystanie na służbowych urządzeniach z aplikacji, które nie są do 

użytku służbowego. Twórcy Tik Toka podkreślają, że aplikacja służy do rozrywki, podkreślane 

jest, że nie powinno być tam polityki, skrajnych poglądów. Minister podkreślił, że warto jest 

mieć to na uwadze w kontekście uchwały Rady ds. Cyfryzacji. 

W dalszej części dyskusji jeden z członków Rady zaproponował, aby nowa kadencja 

kontynuowała działania, których nie udało się zakończyć obecnej Radzie - chodzi między 

innymi o prace nad opiniami w zakresie unijnym, jak np. Data Act, tematy chmurowe, 

regulacje w służbie zdrowia oraz tematy z zakresu cyberbezpieczeństwa. Pan Minister 

podkreślił, że są to ważne tematy i zapewni ich kontynuacje. 

Pan Minister poinformował, że bardzo istotne jest zapewnienie warunków do pewności 

wykonywania działalności gospodarczej. Wiele badań wskazuje na to, że zmienność 

otoczenia prawnego jest z jednym powodów, dla których mamy w Polsce 

niesatysfakcjonującą stopę inwestycji. Dodał, że te granice warto nakreślić inaczej. Nie ma 

trybu uzgodnienia z innymi firmami, kiedy coś będzie zrealizowane, a kiedy nie, szczególnie 

w przypadku, gdy dotyczy to kwestii bezpieczeństwa. Powinniśmy stawiać oczekiwania 

odnośnie dialogu, więcej czasu poświęcić na dyskusję z rynkiem. Kluczowe z punktu widzenia 

długofalowego bezpieczeństwa Polski jest to, aby ludziom jasno mówić, kiedy mamy do 

czynienia z przesłankami bezpieczeństwa. 

Pan Przewodniczący podkreślił, że powodem, dla którego Rada chce zająć stanowisko ws.  

TikToka i Dostawców Wysokiego Ryzyka jest powód polityczny. 

Jeden z członków Rady zadał pytanie, czy jest szansa, aby Sejm tej kadencji pochylił się nad 

ustawami dotyczącymi przeciwdziałaniu kradzieży tożsamości i ustawą o przeciwdziałaniu 

nadużyciu w komunikacji elektronicznej oraz czy jest możliwość, aby te ustawy stały się 

przepisami obowiązującymi. Pan Minister odpowiedział twierdząco - ustawy te nie budzą 

kontrowersji. Dodał, że prace nad projektem ustawy o dodatkach dla cyberpolicjantów - 

ustawy o świadczeniu teleinformatycznym zostały wstrzymane ze względu na wiele uwag. 

Zapytano również o unijne rozporządzenia o reklamie politycznej i zapisy w nich zawarte, 

które budzą wątpliwości odnośnie swobody wypowiedzi. Pan Minister wskazał, że dostrzega 



 

 

ryzyko oraz dodał, że są także sygnały z krajów europejskich, które również to ryzyko 

dostrzegają i uznają jako coś niebezpiecznego. Pan Minister zapewnił, że zostanie zrobione 

wszystko, co możliwe, aby wspomniane rozporządzenie w obecnym kształcie nie weszło w 

życie. Toczą się w tej sprawie różne resortowe rozmowy. 

Pan Minister wyjaśnił na koniec, że projekt rządowy dotyczący wspierania talentów 

informatycznych do roku 2030, w ramach którego były prowadzone mistrzostwa w 

algorytmice i programowaniu został odrzucony, ponieważ nie złożono poprawnego 

formalnego wniosku o dofinasowanie. Pan Minister dodał, że każdego roku KPRM Cyfryzacja 

i podległe instytucje udzielają setek dofinansowań w różnym trybie konkursowym i wszyscy 

beneficjenci tych działań są w stanie spełnić kryteria. Pan Minister zapewnił, że jeśli będzie  

istniała możliwość, aby sfinansować tego typu działania, to zostanie to wykonane. 

Dyskusja i głosowanie nad stanowiskiem Rady w sprawie TikToka i Dostawców 

Wysokiego Ryzyka. 

Zdecydowano, aby rozdzielić stanowisko Rady w sprawie TikToka oraz Dostawców 

Wysokiego Ryzyka. Dyskutowano nad treścią przedmiotowych stanowisk. Odbyło się 

głosowanie nad uchwałą w sprawie nakazu usunięcia aplikacji TikTok przez urzędników i 

pracowników administracji publicznej z telefonów służbowych. 

Decyzją Przewodniczącego Rady głosowanie zostało przeprowadzone na posiedzeniu Rady 

do Spraw Cyfryzacji w trybie tajnym. Projekt Uchwały nr 7 został poddany głosowaniu w dniu 

27 marca 2023 r. W głosowaniu wzięło udział 17 członków Rady z czego oddano: 

- 16 głosów „za” przyjęciem uchwały, 

- 0 głosów „przeciw” oraz 

- 1 głos „wstrzymuję się”. 

Uchwała nr 7 Rady do Spraw Cyfryzacji została przyjęta 27 marca 2023 roku w głosowaniu 

tajnym zwykłą większością głosów. 

  



 

 

Uczestnicy posiedzenia: 

Członkowie Rady: 

1. Katarzyna Chałubińska-Jentkiewicz 

2. Konrad Ciesiołkiewicz 

3. Andrzej Dulka 

4. Agnieszka Gryszczyńska 

5. Michał Kanownik 

6. Janusz Kosiński 

7. Karol Krawczyk 

8. Anna Beata Kwiatkowska 

9. Mirosław Maj 

10. Dariusz Milka - Wiceprzewodniczący 

11. Aleksandra Musielak 

12. Józef Orzeł - Przewodniczący 

13. Bolesław Piasecki 

14. Paweł Śniatała 

15. Robert Trętowski 

16. Mateusz Tykierko 

17. Małgorzata Zakrzewska 

Zaproszeni goście: 

18. Janusz Cieszyński, Sekretarz Stanu w KPRM, Pełnomocnik Rządu do Spraw 

Cyberbezpieczeństwa 

19. Jarosław Mojsiejuk, ekspert Rady 

20. Wiesław Paluszyński, ekspert Rady 

Sekretariat Rady i pracownicy Kancelarii Prezesa Rady Ministrów: 

21. Michał Pukaluk, Zastępca Dyrektora Departamentu Cyberbezpieczeństwa w KPRM 

22. Marcin Wysocki, Zastępca Dyrektora Departamentu Cyberbezpieczeństwa w KPRM 

23. Dagmara Kozłowska, KPRM 

24. Karolina Wieteska, KPRM 

25. Joanna Laskowska, KPRM 
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